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Sengeløse Nyt
 

30. årgang nummer 1    Februar 2025 

Fremtidssikret klejnsmed 
Månedens virksomhed 

Af Susanne Tholstrup 
Foto: Per Hammel 

Sengeløse er arnested
for en række sunde fa-
milieejede virksomhe-
der, der følger med ud-
viklingen, heriblandt 
Ebbes Kleinsmedie. 
Her er der både styr på 
markedet, CO2-regn-
skabet og et kommen-
de generationsskifte. 

 Side 6-8 

Til 100 års  
fødselsdag på 

skolen 
Side 10-12 

Udvidet åb-
ningstid i Sen-
geløse Fitness 

Side 4-5 

Ny og bedre 
mobilmast  
ved hallen 

Side 13 

Kom til  
vinsmagning i 
Fritidshuset 

Side 9 

Næste nummer 
udkommer 

28., 29. og 30. 
marts 2025 

Deadline  
3.marts 2025

Så lykkedes det endelig at
få ny præst i Sengeløse Kir-
ke. Thomas Thiim Christen-
sen (til højre på billedet) 
blev indsat i embedet 2. 
februar af provst Søren Nol-
søe.  Efterfølgende havde de 
mange kirkegængere lejlig-
hed til at hilse på den nye 
præst ved en reception i 
Sognegården. 
Gik du glip af begivenhe-
den, så fortvivl ikke - der vil 
være masser af muligheder 
for at hilse på den nye 
præst, som glæder sig til at 
lære byen og dens borgere 
at kende. 
Læs mere inde i avisen, 
hvor Thomas Thiim Chri-
stensen fortæller om sig 
selv, sin baggrund og fami-
lie.

Side 20-21 

Sengeløse Kirkes nye præst 

Så fik Sengeløse  
endelig sin nye præst 
Indsættelsen af Thomas Thiim Christensen trak fulde huse i kirken.
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Sengeløse Nyt 
Midtervej 15, Sengeløse, 2630 Taastrup: 
Email: avisen@sengeloese.dk; 

Redaktion 
Susanne Tholstrup, Ansv. redaktør, tlf.: 51 52 65 00; 
Per Hammel, Ansvar for økonomi og annoncer, 
 tlf.: 40 53 33 71 
Susanne Hjortlund, journalist, tlf.: 40 64 60 60 
Laila Holm, æresmedlem, tlf. 21 60 70 37 
Forretningsfører, Kaj Lykke Christensen 

Oplag: 1.300. Husstandsomdeles i Sengeløse sogn. 

Der er deadline d. 3. marts.2025 .Avisen 
udkommer d. 28.,29 og 30. marts 2025 

Læs Sengeløse Nyt på www.sengeloese.dk 

Tryk: Degn Grafisk A/S 

Sengeløse Gymnastik og Idrætsforening 
Spangåvej 9-11 
Sengeløse 
2630 Tasastrup 

Hovedformand  Gitte Malling Buur 40992503 

Hovedkasserer   Jeanette Truller Wolstrup 30305150 

Fodbold      Jeppe Hansen  60409019 

Sengeløse Idræt  Tina Hjortsø 26843616 

Volleyball   Morten Væver 20649127 

Cafeteriet   Uffe Wolstrup 40527091 

Sengeløse Hallens Cafeteria Spangåvej 9 

SGIF Klublokale 
Spangåvej 10 (Sengeløse Skole Gl. Tandklinik) 

Hjemmeside www.sengeloese.dk.sgif 

Sengeløse Bylaug 

Formand Per Hammel  
Tlf. 40 53 33 71 
kontakt@sengeløsebylaug.dk 

Sengeløse Badminton  
Tennis og Fitness 

Formand: Gitte Sandstrøm Tlf.: 28 91 29 74 
E-mail: sbtf@sbtf.dk

Hjemmeside  www.sbtf.dk 

Bolig søges  

Hej! Vi håber, at I vil bringe et lille opslag i 
Sengeløse Nyt for at hjælpe os med vores 
boligkøb/søgning. Vi håber, at der måske 
kan være nogen, der overvejer at sælge, men 
ikke har fået sat til salg endnu. 
Vi er en familie på 5 fra Sengeløse, som er 
vokset ud af vores rækkehus. Vi er derfor på 
udkig efter en større bolig og drømmer om 
at bo i områderne Stendiget, Kirkestien eller 
Ryvej. Minimum 130 kvm. Hvis nogen 
overvejer at sælge, så må I meget gerne kon-
takte os på tlf.: 3124 8249. 

Bedste hilsener 
Rasmus og Louise  

Sengeløse Badminton,  
Tennis og Fitnessklub 

Den 16. januar holdt vi generalforsamling i 
SBTF. 
Vi bød dermed velkommen til en ny mand i 
bestyrelsen. Lars, som har været en del af fit-
ness-udvalget, siden vi åbnede fitness, sagde 
heldigvis ja tak til posten. Vi er utrolig glade 
for at få Lars med på holdet. 

SBTF’s bestyrelse består  nu af: 
Lars Kristensen - Fitness 
Michael Smedegaard - Padel 
Ninna Kryger - Tennis 
Nete Koch - Badminton 
Rasmus Stilling - Best.suppleant 
Claus Barslund - kasserer 
Gitte Sandstrøm - Formand 

Derudover har vi en masse skønne og engage-
rede frivillige i udvalgene. 

Kig forbi vores hjemmeside, hvis du har lyst 
til at dyrke noget sjov motion. 
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Inger Merete Terp , 
fungerende formand, 
Mandagsaftener 
 
Vi har fortsat foredrag måne-
den ud i Sognegården. Det er 
dejligt fortsat at se så mange 
til foredrag.  
I er meget velkomne til at 
kommentere vores valg af 
foredrag på den kommende 
generalforsamling den 24. 
februar.  
Vi modtager også meget ger-
ne ideer til nye foredrag. Vi 
har allerede en del planer, 
dem hører I om til vores ge-
neralforsamling. 
 
10. februar  
Lektor i historie Krister Han-
sen fortæller om skolevæse-
net i Grønland. Det bliver 
også et kig ind i den relation, 
som har været mellem Grøn-
land og Danmark siden 1721. 
Meget relevant i denne tid; 
mange af os har brug for at 

blive klogere på, hvad der 
egentlig er foregået mellem 
Grønland og Danmark gen-
nem de seneste århundreder. 
17. februar 
Jesper Toft fortæller om 
mursejleren, en fugl som nu 
er truet. Jesper Toft gør et 
stort stykke arbejde for at 
redde mursejleren. Der er på 

Jespers initiativ sat redekas-
ser op i nogle af Københavns 
kirketårne, hvorefter man 
igen har kunnet høre og se 
mursejleren. Også i Høje 
Taastrup kommune gør Je-
sper et stykke arbejde for at 
fastholde fuglen. 
 
24. februar 

Vi afholder generalforsam-
ling med spisning. Dagsor-
den er ifølge vedtægterne. 
Husk, at vi begynder med 
spisning kl. 18.30 den aften. 
Knud Anker Iversen kommer 
og fortæller 10 udvalgte hi-
storier om mennesker, som 
gør en positiv forskel for 
lokalsamfundet i Høje Taa-
strup. 
Det er muligt at stemme til 
generalforsamlingen for faste 
medlemmer i Mandagsafte-
ner. Tilmelding skal ske in-
den mødet af hensyn til for-
plejningen. Man kan tilmelde 
sig de kommende mandags-
aftener eller til undertegnede 
på inger.merete.terp@ 
dadlnet.dk eller på sms til tlf. 
5124 1781. Ikke-medlemmer 
er velkomne, men kan ikke 
stemme. 
 
Tak for en dejlig sæson, og 
vi håber at se jer igen til no-
vember 2025 

 

Fra bestyrelsen i Mandagsaftener 
 

Mandagsaftener  

Mursejleren, som forsøges 
reddet. Foto: Colourbox 



4 

SBTF - Fitness 

Udvidet åbningstid i Sengeløse Fitness  
Middagslukningen er droppet i hverdagene, og åbningstiderne er udvidet, så 
’trafikpropper’ i centret forhåbentlig kan minimeres. Og der er flere nyheder, bl.a. kan 
man få foretaget en kropsanalyse. 

I 2024 blev der fundet tre 
millioner kroner i kommu-
nens budget for 2025 til udvi-
delse af Sengeløse Fitness-
center.  
Mens vi venter på, at fitness-
centeret bliver udvidet, er der 
foretaget nogle forbedringer 
for at minimere problemet 
med kødannelse og trafik-
propper i det lille lokale, især 
om morgenen. 
 
Nye åbningstider  
I første omgang er middags-
lukningen droppet i hverda-
gene, og så er der kommet 
nye åbningstider. Se boksen. 
 
Book en kropsanalyse 
Vil du have mere indsigt i, 
hvordan træningen påvirker 
din krop, kan du booke en 
kropsanalyse via Medlems-
portalen på SBTF.dk. Her 
finder du også mere konkret 
information. Kropsanalysen 

giver dig bl.a. indsigt i forde-
lingen af fedt og muskelmas-
se i kroppen og kan bruges til 
at følge din fremgang med 
træningen.  
 
Nye fitness-instruktører 
På hjemmesiden byder vi 
også velkommen til vores to 
nye frivillige instruktører, 
Lorena og Klaus, der begge 
vil hjælpe med introtimer. 
 
Hovedrengøring i Fitness 
Der lyder også et tusind tak 
til de fem frivillige medlem-
mer, der lige har hjulpet med 
at gøre hovedrent i hele fit-
nesslokalet. 
”Efter sådan en indsats er det 
endnu vigtigere, at alle hu-
sker at sætte deres sko i en-
treen, inden de går ind i træ-
ningslokalet og kun træner i 
indendørs fodtøj,” siger Lars 
Kristensen fra fitness-
udvalget. 

’Fantom’tegning af indretningen i den nye tilbygning - sådan kunne det komme til at se ud. Ill.: Fitness Engros 

Nye åbningstider i Fitness 
 
Ingen middagslukning 
på hverdage! 
 
Medlemmer i  
alderen 15-99 (heldags-
medlemskab): 
Alle ugedage kl. 5.00-
23.00 
 
Medlemmer i  
alderen 13-14 (heldags-medlemskab): 
Alle ugedage kl. 5.00-23.00 
 
Medlemmer i  
alderen 60-99 (halvdags medlemskab):  
Alle ugedage kl. 5.00-14.00 
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Mulig plantegning over tilbygningen til Sengeløse Fitnesscenter: 

Tilbygningsdrømme 
Selv om der er sat penge af på 
kommunens budget, forelig-
ger der endnu ingen udmel-
ding fra kommunen om ud-
formning og placering og 
indretning af tilbygningen, ej 
heller om udnyttelsen af den 
eksisterende. 
”Vi har stadig ikke noget kon-
kret nyt angående udvidelsen 
af Sengeløse Fitness. Vi ved 
hverken, hvornår tilbygningen 
bliver færdig, præcist hvor 
stor den bliver, eller om vi 
også får kælderen renoveret 
til omklædning og bad,” for-
tæller Lars Kristensen. 
”Det sidste, vi har hørt, er at 
tilbygningen bliver ca. 120 
kvadratmeter og bliver place-
ret på græsset foran indgan-
gen til Fitness.” 

Formandens visioner 
”På baggrund af dette har vi 
ladet fantasien løbe med vo-
res visioner, drømme og øn-
sker om, hvordan Sengeløse 
Fitness kunne komme til at se 
ud. Vores formand Gitte 
Sandstrøm har lavet en 
’fantom’-plantegning, som på 
ingen måde ligger fast.” 
”På baggrund af denne 
har Fitness Engros, der er en 
mulig leverandør, lavet 3D-
tegninger og video af en po-
tentiel indretning med udstyr, 
vi forestiller os kunne være 
relevant at investere i. Hver-
ken indretning eller valg af 
udstyr ligger på nogen måde 
fast. Disse tegninger af vores 
visioner og drømme kan du se 
på den foregående og denne 
side.” 

Invitation 
Vær med til at gøre Sengeløse Nyt endnu bedre 

 

Har du tip eller ideer til indhold, du kunne tænke dig at læse 
om i vores lokale avis? 
Måske har du en spændende hobby, du gerne vil fortælle om, 
eller en virksomhed, du gerne vil vise frem? Kom glad! 
 

Kontakt os på avisen@sengeloese.dk 
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Af Susanne Tholstrup, 
Foto: Per Hammel 

I mere end 30 år er jeg kørt 
forbi Ebbes Kleinsmedie, der 
knejser stolt fra hjørnet af 
Midtervej og tre husnumre op 
ad Industribakken. 
På min vej ind til mit arbejde, 
hvor jeg har skrevet om virk-
somheder i Dagbladet Bør-
sen, har jeg tænkt: Gad vide, 
hvad de egentlig laver derin-
de i den lokale klejnsmeds 
rummelige bygninger? 
Nu har jeg sat mig for at fin-
de ud af det og dele alt, hvad 
jeg finder interessant, med jer 
læsere: 
Ejeren, smedemester og adm. 
direktør Steen Carmel tager 
imod på Industribakken 3. 
Han overtog virksomheden 
for knap 15 år siden efter sin 
far Hans-Ebbe Carmel, der i 
dag er 83 år og helt har truk-
ket sig fra virksomheden. 
 
Hurtigt op i højderne 
Det går hurtigt op for mig, at 
jeg er kommet ind i en spæn-
dende niche. Her produceres 
ikke en enkelt dims eller to i 
millionantal, som sendes vi-
dere i fødekæden til et ende-
ligt produkt.  
Nej, Ebbes Kleinsmedie er 
helt i front med at udvikle, 
designe og producere special-
produkter til elevatorvirk-
somheder, men er også med, 
når det drejer sig om mere 
enkle og standardiserede pro-
dukter til såvel nybyggeri 
som til den eksisterende bo-
ligmasse. 
 
Paternoster på besøg 
Men den mangeårige virk-
somhed har også gamle kun-
der. Steen Carmel fortæller: 
“Vi har netop afsluttet vores 
bidrag til renoveringen af 

Paternosteren i Folketinget 
(den kendte elevator med 15 
trækabiner, der aldrig stop-
per, men som man går ind og 
ud af, mens den er i fart). 
Den har været herude i Sen-
geløse for at blive renset, få 
rettet stålet op og blive malet. 
Den har ikke været skilt ad i 
knap 70 år. Et andet firma har 
udskiftet eller renoveret træ-
et, så den er klar til officiel 
genåbning den 16. januar.” 
Folketingets Præsidium har 
bevilget 18 mio. kr. til reno-
veringen, fordi de ser eleva-
toren som en kulturarv. 
 
Metro-model 
Mange har sikkert også un-
dret sig over det store glas-
hus, der længe stod på hjør-
net af Industribakken og 
Midtervej. Det var såmænd 
en mock-up, en fuldskala-
model af en elevatorkon-
struktion, som nu er en del af 
én af de fem stationer ved 
Sydhavnsmetroen, som Eb-

bes Kleinsmedie har leveret 
elevatorskakte til. 
“Vi arbejder en del for Me-
troselskabet. I øjeblikket er vi 

ved at sætte hjertestartere op 
på 42 metrostationer,” oply-
ser Steen Carmel. 
 Fortsætter næste side 

Tredje generation i 
Carmel-familien 
ruster sig til at  
føre familievirk-
somheden Ebbes 
Kleinsmedie videre 

Månedens virksomhed 

Familiedynasti under opbygning 
på Industribakken 

Ejer og adm. direktør Steen Carmel, Ebbes Kleinsmedie, viser skelettet til en elevatorskakt, som 
er kerneproduktet i virksomheden. Alt tilbehør til elevatorer er i sortimentet, som sælges til de 
store elevatorfirmaer som Kone, Otis og mange andre.  

 
Om Ebbes Kleinsmedie 
Grundlagt i 1973 af Hans-Ebbe Carmel 
Specialist i klejnsmede- og pladearbejde, jernkonstrukti-

oner og kopiklipning. 
Fast leverandør til hele elevatorbranchen: elevatorskakte, 

kupéer, karme, døre, industrilakering, montage og vedli-
geholdelse. 

Producerer også andre former for kleinsmede- og plade-
arbejde i jern, rustfrit stål og finere metaller. 

Blev i 1994 ISO 9001-certificeret (et kvalitetsstyrings-
værktøj, som vedligeholdes og forbedres).  

Har fra 2012 kunnet CE-mærke sine produkter til bygge-
branchen.  

Grundlægger Hans-Ebbe Carmel og hustruen Kirsten 
solgte virksomheden til sønnen Steen for snart 15 år si-
den. Faderens ånd og visionære tanker lever videre i 
virksomheden. 

Steen Carmels ene datter, Marie, er uddannet smed og 
har ytret interesse for at blive en del af firmaet og er der-
for kommet ind i bestyrelsen. 
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90 pct. af hans omsætning 
kommer fra levering af pro-
dukter til elevatorbranchen, 
skakte, døre og tårne, der 
anvendes i elevatorer i ind-
købscentre, store kontorbyg-
ninger med mere. Desuden 
inddækninger til rulletrapper 
i samme bygninger. Ebbes 
Kleinsmedies produkter er 
således en del af elevatorer 
og rulletrapper i bl.a. Fields, 
Danske Banks nye hovedsæ-
de og Hotel Scandic  
 
Vokseværk 
Faktisk er det ofte Ebbes Kle-
insmedie, der hidkaldes til 
projekter i indkøbscentre og 
kontorbygninger, hvor der er 
noget ekstraordinært design. 

Det gælder opgaver i hele 
Danmark og i Grønland. 
 Sverige er også et gryende 
marked, fortæller Steen Car-
mel. 
De sidste 10 procent af om-
sætningen henter virksomhe-
den ved andre opgaver inden 
for klejnsmedearbejde, plade-
arbejde, jernkonstruktioner 
udstansning af metaller - 
f.eks. udskæring af små 
’målmænd’, som Tivoli bru-
ger til at finde ud af, om bør-
nene er for store eller for små 
til at komme ind til en given 
forlystelse.  
Når Ebbes Kleinsmedie står 
solidt i sin niche, skyldes det 
et taktisk og fremsynet træk, 
som stifteren Ebbe Carmel 

tog i begyndelsen af 1990’er-
ne, da det lykkedes ham - 
som en af de første i bran-
chen - at få virksomheden 
ISO 9001-certificeret. Det 
betød ensartet kvalitet som 
standard i produktionen. Det 
kunne kunderne lide, og det 
kan de stadig.  Det betød et 
kvantespring frem, så virk-

somheden siden har ligget i 
top-3 i branchen.  
Virksomheden har siden for-
bedret og videreudviklet sin 
kvalitetsstyring til at nå nye 
højder og blev i 2012 certifi-
ceret til at kunne CE-mærke 
sine produkter til byggebran-
chen. 
 
Fremtiden er lige her 
Arbejdet med styringen af 
kvaliteten, så den lever op til 
standarderne, fortsætter, ved-
ligeholdes og forbedres lø-
bende, oplyser Steen Carmel. 
Han fortsætter den fremsyne-
de kurs, som hans far har 
stukket ud, og fik for et par år 

siden nomineret virksomhe-
den til Erhvervsministeriets 
digitaliseringspris. Han måtte 
dog nøjes med et fint diplom 
underskrevet af ministeren. 
Men anstrengelsen betyder, at 
produktionsprocessen er digi-
taliseret og papirløs. Svejse-
robotter og laserskærere skal 
programmeres og klarer så 
resten selv. 
 
I front med grøn omstilling 
Virksomheden forsøger også 
at være i front, når det gælder 
den grønne omstilling, om 
end grøn produktion kan lyde 
op ad bakke i en smedevirk-
somhed. 
“Vi udarbejder grønt regn-
skab og har gjort det de sidste 
fire år. Vi investerer i at ned-
sætte vores CO2-aftryk, selv 
om det er en hård nyser, når 
man arbejder med stål. Det 
sidste nye er en tank til nitro-
gen, som der kommer en bil 
og fylder op en gang om må-
neden. Før kom der en bil 
hver anden dag med batterier. 
Vi bruger nitrogen til vores 
laserskærer, som derved er 
CO2-neutral,” fortæller Steen 
Carmel og fortsætter:  
“Vi har investeret i varme-
pumper i to af vores ejen-
domme, vi har solceller på 
taget, som tilsammen stort set 
producerer al den energi, vi 
bruger. Vi lukker oversky-
dende strøm ud i elnettet – 
sidste år blev det i årets første 
tre kvartaler til 65.000 mega-
watt. Men vi køber også 
strøm, når det er mørkt og 
vinter. Så det går lige op.” 
 
Elevatorernes Ikea-model 
På det strategiske niveau for-
søger Steen Carmel en taktisk 
manøvre på markedet, da han 
har luret, at konkurrencen i 
hans niche slår sprækker. 

Ebbes Kleinsmedie er på forkant, når det gælder grøn omstilling. Solcellerne på taget sender overskydende strøm ud på elnettet. 

Steen Carmel har fået portrætmaler Ginny Page til at forevi-
ge sin far og grundlægger af Ebbes Kleinsmedie Hans-Ebbe 
Carmel. Han er taknemmelig for faderens visionære virke, 
som han ydmygt fortsætter i samme ånd. 

“Vi udarbej-
der grønt 
regnskab og 
har gjort det 
de sidste 4 år. 
Vi investerer i 
at nedsætte 
vores CO2-
aftryk, selv 
om det er en 
hård nyser i 
branchen” 

Fortsætter næste side 



8 

Han ser ofte, at lokale smede 
nu laver gangbroer, trapper 
og sågar også mindre eleva-
torskakte. Altså alle de gode 
opgaver, som fylder godt i 
hans ordrebog, når der er 
pause i de store specialopga-
ver eller generel nedgang i 
nybyggeriet. 
“Det nye, vi gør nu, er at 
tilbyde totalentrepriser på 
elevatorer i den eksisterende 
boligmasse. Vi køber selve 
elevatorerne, og sammen 
med en gruppe fagfolk sørger 
vi for byggetilladelser, leve-
rer skakten og mere til, så vi 
ligesom et Ikea-system kan 
indsætte elevatorer ved f.eks. 
bagtrappen. Vi vil gøre det 
nemt og attraktivt for bolig-
foreninger at entrere med os, 
når de ønsker en ny elevator i 
den eksisterende boligmasse, 
forklarer Steen Carmel og 

understreger: 
“Vi går et trin op i fødekæ-
den ved at købe elevatorer, 
men det sker uden at gå i 
konkurrence med elevatorfir-
maerne, som er vores pri-
mærkunder.” 
Han oplyser, at virksomhe-
den har reduceret antallet af 
medarbejdere med fem inden 
for det seneste år, men der er 
arbejde til de resterende 20 
medarbejdere til et stykke ind 
i 2026. 
 
Tradition for lærlinge 
Jo, den gamle kleinsmedje i 
Sengeløse holder sig spænd-
stig og stadig attraktiv - også 
for de unge, der søger ind i 
faget. Uanset hvordan kon-
junkturerne har vendt, har 
klejnsmedjen altid beskæfti-
get to til fire lærlinge. 
“Vi er altid gået højt op i at 
have lærlinge for at være med 
til at videreudvikle faget. Jeg 
er oldermand for Kjøben-
havns Smedelaug og næstfor-
mand for Håndværkerfor-
eningen i København. Så jeg 
har fingeren på pulsen, hvad 
det angår,” slår han fast. 
En håndfuld af de lærlinge, 
som er uddannet i virksomhe-
den, kommer fra Sengeløse, 
andre fra Taastrup og omegn. 
Lærestedet er populært, fordi 
virksomheden producerer 
efter ordre, hvorfor de unge 
kommer igennem alle facetter 
af smedefaget, inden de er 

udlærte efter 3,5 år. 
Fra skorstensfejer til smed 
Faktisk lå det slet ikke i kor-
tene, at Steen Carmel skulle 
overtage faderens virksom-
hed, endsige stå på fagenes 
dag og overrække sølvmedal-
jer til de absolut bedste lær-
linge inden for de forskellige 
fag. 
Steen Carmel blev nemlig i 
sin tid udlært som skorstens-
fejer.  
 
Hvorfor nu det? 
“Jeg var ikke gode venner 
med min far, da jeg var teen-
ager. Jeg gik i lære som skor-
stensfejer efter 9. klasse og 
flyttede hjemmefra, da jeg 
var 17 år. Da jeg var udlært, 

tog jeg på mesterskole, læste 
virksomhedsøkonomi og tog 
en merkonomuddannelse i 
markedsføring,” fortæller 
han. 
Da han nærmede sig de 25 år, 
begyndte han igen at tale med 
sin far. 
“Vi tog på en tur til USA, 
Pennsylvania for at kigge på 
gamle biler og bildele. På 
sådan en tur skulle vi jo sidde 
ved siden af hinanden i man-
ge timer. Jeg var på det tids-
punkt ansat som svend ved 
Københavns Brandvæsen. 
Jeg sagde til min far, at det 
måske kunne være meget 
godt, hvis jeg kunne blive 
smed, for det var jo ikke helt 
tosset, det han gik og lavede. 
Han sagde, at jeg jo så måtte 
finde mig en læreplads. Jeg 
svarede, at jeg skal lære det 
bedste, og så skal det være 
hos dig.” 
 
Generationsskifte nr. 2 
Det blev far og søn så enige 
om. Da han var voksenlær-
ling, fik han mere i hyre end 

en lærlingeløn, men mindre 
end en svendeløn. Han kunne 
leve af det. 
Det er nu 33 år siden. Og 
snart er det 15 år siden, at 
Steen Carmel købte virksom-
heden af sine forældre. Prisen 
blev fastsat af en advokat, da 
han har en søster, som også 
skulle tilgodeses. 
Han afdrog beløbet over 10 
år. 
Nu har han selv tre voksne 
børn, som alle har en potenti-
el fremtid i virksomheden 
med gode uddannelser, der 
peger mod Industribakken. 
Marie er uddannet klejnsmed, 
men ikke hjemme hos far. Til 
gengæld er hun nu ansat i 
virksomheden og netop kom-
met ind i selskabets bestyrel-
se.  
“Hun har ytret interesse for at 
overtage min stol. Så jeg har 
meldt hende ind i Håndvær-
kerforeningen og tager hende 
med til arrangementer i Sme-
delauget,” fortæller han. 
Den ældste datter, Sofie, læ-
ser design på universitetet i 
Eindhoven i Holland, hvorfor 
hun også kan være i spil til et 
job i kleinsmedjen. 
“Design spiller en større og 
større rolle i vores forretning. 
Hun har da også designet 
mindre produkter, som vi 
overvejer at sætte i produkti-
on. Men om hun vil ind i 
firmaet, ved jeg ikke.” 
Endelig har han en søn, der er 
student, men holder et sab-
batår, hvor han arbejder, p.t. 
hos Ebbes Kleinsmedie, hvor 
han assisterer sin far, produk-
tionschefen og andre ledende 
medarbejdere. 
“Han skal snart videre i ud-
dannelsessystemet, måske 
som konstruktør eller noget i 
den retning. Han kan så fort-
sætte her i et studiejob.” 
Om det lykkes Steen Carmel 
at samle familien om virk-
somhedens drift, vil tiden 
vise.  
Men i hvert fald står han med 
en stærkt positioneret virk-
somhed, et stærkt og respek-
teret varemærke, der står 
robust til at møde fremtiden. 
“Det er ikke mig, der er sær-
lig fremsynet. Det var min 
far, der var visionær, og det 
er dét, jeg prøver at føre vide-
re,” siger han og kigger stolt 
op på portrættet af Hans-
Ebbe Carmel, som han i tak-
nemmelighed har fået por-
trætmaleren Ginny Page til at 
male. 

“Det er ikke 
mig, der er 
særlig frem-
synet. Det var 
min far, der 
var visionær, 
og det er dét, 
jeg prøver at 
føre videre”  

“Vi er altid 
gået højt op i 
at have lær-
linge for at 
være med til 
at videre-
udvikle faget” 

Steen Carmel med sin 
medalje fra svende-
prøven. I dag er det 
ham, der uddeler 
medaljer. 
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God vin gør tirsdag aften lidt sjovere 
Hvem vil ikke gerne være lidt klogere på god vin og få forkælet smagsløgene i godt sel-
skab? Det har du chancen for i Sengeløses Vinvenner. Man er ikke forpligtet til at dukke op 
hver gang - men mange gør det! 

Af Susanne Hjortlund 
Foto: Per Hammel 

God vin kender ingen alder 
- der findes velsmagende vine 
i alle aldre. Det samme gæl-
der de, der nyder vinen. Når 
Sengeløses Vinvenner mø-
des, er det en blandet flok af 
yngre og ældre, der har det til 
fælles, at de holder af vin og 
gerne vil inspireres til nye 
vine og nye områder. 
Bag vinklubben står Poul 
Henning Knudsen, sommelier 
og medarbejder hos Taster 

Wine, og Karsten Toksvig fra 
Brugsens bestyrelse, som har 
en mangeårig interesse for 
god vin.  
Sammen sætter de temaet for 
hver vinsmagning og udvæl-
ger vine til enhver smag og 
pengepung. Både fra Brug-
sens sortiment (Coop er fak-
tisk Danmarks største vinim-
portør!), fra Taster Wine og 
fra små producenter, som 
man ellers ikke ser på hylder-
ne.  
Der er oftest gode tilbud på 
de vine, vi smager!  

Ingen fast binding 
Vinklubben kræver intet 
medlemskab, man betaler for 
de smagninger, man deltager 
i. Og der er fem smagninger 
årligt, hvor der til den sidste i 
december også er lidt godt at 
spise. Prisen for en vinaften 
med generøse smagsprøver er 
200 kroner. 
Sådan en vinaften liver geval-
digt op på en kedelig tirsdag 
aften - og mange af deltager-
ne har den fordel, at de kan 
gå hjem. Og på vinaftenerne 
kan man møde både nye og 

kendte ansigter fra Sengeløse 
og omegn. Det hele går da 
heller ikke op i vin, der er 
også plads til gode snakke 
om alt fra rejser til spænden-
de hobbyer. 
2024 blev afsluttet med en 
hyggelig og anderledes jule-
vinsmagning, hvor vinene fik 
selskab af en lækker julebuf-
fet med delikatesser, der pas-
sede til.  
 
Vinsmagninger i 2025 
Vil du udvide din vinhorisont 
i godt selskab? Så skynd dig 
at sætte kryds ved disse dato-
er i 2025:  
11. februar 
8. april 
10. juni 
7. oktober  
9. december.  
Vinaftenerne afholdes i Fri-
tidshuset ved hallen kl. 19 - 
21.30. Medbring smagsløg, 
godt humør og måske dit 
yndlingsvinglas (ellers bruger 
vi bare dem fra Fritidshuset). 
Tilmelding sker ved at betale 
200 kroner på mobilepay 
box: 3637WG - husk at oply-
se navn. 
Alternativt kan du tilmelde 
dig ved at sende en mail til-
Poul Henning Knudsen på 
phk66@hotmail.com og beta-
le ved vinsmagningen.  

  

Moderne og veludstyret klinik 
for alle mindre husdyr. 

Vagtdyrlæge. 
Mulighed for hjemmebesøg. 
Aften- og lørdag formiddags- 

konsultation mulig efter aftale. 
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Stille fejring af 100 års fødselar  
Normalt er der liv i gaden på Sengeløse Skole, men på selve skolens fødselsdag 
var der bemærkelsesværdigt stille. Selv to pensionerede lærerinder fra en tid 
med disciplin og orden var overraskede over, at der ikke var mere gang i den!  
Tekst: Susanne Hjortlund 
Fotos: Susanne Hjortlund/ og 
arkivfoto 
 
På vej ind til fødselsdagsfej-
ringen pegede Kirsten Kraft 
og Annelise Horsbøl deres 
gamle boliger i skolens øst-
fløj ud, og det blev konstate-
ret, at flaget var hejst i da-
gens anledning. Vel inde på 
skolen fandt de to hjemme-
vant vej til skolens gymna-
stiksal, hvor fødselsdagen 
blev fejret ved morgensam-
ling. 
Pensionisterne konstaterede 
let overrasket, at eleverne 
næsten som i gamle dage gik 
pænt to og to og satte sig 
klassevis på gymnastiksalens 
gulv. Og hvis eleverne savne-
de deres skærme, kunne de se 
billeder fra skolens fortid på 
det store lærred.  
En lille hyggesludder med 
nogle af børnene blev der 
også tid til. Børnene gjorde 
store øjne, da de hørte, at 
man før i tiden også gik i 
skole om lørdagen! Det af-
fødte chokerede udbrud som 
“Når man skulle i skole lør-
dag, var der så kun weekend 
én dag?” og “Jamen, så kun-
ne man jo slet ikke sove læn-
ge!” 
 
Den store fest udsat 
Mange vil nok undre sig 
over, at der ikke blev gjort 
mere ud af at invitere byen til 
noget så stort som en 100 års 
fødselsdag, men viceskolele-
der Annemette Rosenkrantz 
forklarer, at fejringen er udsat 
til september, hvor vejret er 

bedre, så man kan udnytte de 
udendørs arealer - skolens 
indendørs rammer er ikke 
store nok til at rumme alle de 
gæster, man gerne vil se! 
Det havde Taastrup Kommu-
ne åbenbart taget ad notam 
og indforskrevet skoleleder 
Thomas Langkjær til et mø-
de, så han gik glip af skolens 
fejring på selve fødselsdagen, 
og derfor var det viceskolele-
deren, der bød velkommen og 
holdt fødselsdagstale. 
“Skolen er bare bygninger, 
det er os, der giver dem liv. 
Nogle af jer har været her i 
mange år, andre er lige kom-
met til. Der er faktisk også 
nogle af jer, der både har 
været elever her og er blevet 
lærere her! Det vidner om, at 
Sengeløse Skole er et sted, 
man rigtig gerne vil være,” 
sagde Annemette Rosen-
krantz bl.a. i sin tale. 
“2025 er skolens 100 års fød-
selsdag, men det er faktisk 
også en anden rund fødsels-
dag, for det er vores SFO’s 
30 års fødselsdag 1. septem-
ber. Det har vi valgt at slå 
sammen, så når vi kommer 
tilbage efter sommerferien, 
skal vi til at arbejde med en 
rigtig stor fejring af begge 
fødselsdage, hvor vi skal 

blive lidt klogere på det med 
fejring og på skolen gennem 
tiden.” 

Sang og musik 
Herefter fyldte elever fra 6. 
klasse salen med musik, de 
fyrede den af med ‘Seven 
Nation Army’ fra White 
Stripes, så hele salen rockede 
med! Og så fik elever, lærere 
og gæster chancen for at mo-
tionere stemmerne, både til 
en fødselsdagssang for sko-
len og for en lærer, der fyldte 
60, og til det, der er blevet 
skolens sang, nemlig Alber-
tes ‘Lyse Nætter’. 
Og så gik eleverne ellers 
pænt og ordentligt klassevis 

tilbage til klasserne, hvor der 
ventede store mængder fød-
selsdagskagemænd af både 
studenterbrød, brunsviger og 
hindbærsnitte. For man skal 
ikke gå ned på kage! 

Lærer før og nu 
En af de unge lærere, der selv 
har gået på skolen, er Ikram 
Touzani-Rifi, som blev head-
huntet tilbage til skolen lige 
efter afslutningen af sin læ-
reruddannelse. Hun invitere-
de de to 85-årige pensionere-
de lærere op på lærerværelset 
til en snak om skolen den-
gang og nu.  

“Når man 
skulle i skole 
lørdag, var 
der så kun 
weekend én 
dag?” 

Ro i klassen anno 1939. Arkivfoto 

Viceskoleleder Annemette Rosenkrantz holdt fødselsdagstalen, for skoleleder Thomas Langkjær 
var til møde og gik glip af fejringen af både skolens 100 og lærer Tanja Zeglerskis 60 år. 

Fortsætter næste side 
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Kirsten Kraft udbrød straks: 
Ih, det er de samme gardiner, 
som da jeg stoppede i 2001!  
Men er gardinerne de samme, 
er der andet, der har ændret 
sig. Diverse skolereformer, 
elektroniske hjælpemidler og 
en anderledes tiltaleform 
mellem lærerne, eleverne og 
forældrene.  
Og de gamle og den unge 
havde egentlig forventet at 
være enige om at være ueni-
ge, men de kunne sagtens 
finde fælles fodslaw. 
For eksempel var der almin-
delig enighed om, at udvik-
lingen mod mere tidskontrol, 
registrering og større tidsfor-
brug til ikke-
undervisningsrelaterede op-
gaver har ændret lærergernin-
gen.  

Lærergerningen var et kald 
De to pensionister husker 
lærergerningen som et kald, 
hvor de ikke tænkte over, at 
de brugte aftener og weeken-
der på planlægning, ture og 
forberedelse.  
“Dokumentationen af tid 
ødelagde så meget. Før gjor-
de vi tingene af lyst, vi tænk-
te ikke over, hvad vi brugte 
af tid. Men så blev det til, at 

vi skulle sætte tid på alt, selv 
hvor mange minutter, vi talte, 
når forældrene ringede. Det 
ødelagde så meget,” husker 
Annelise Horsbøl. 
Reformen i 2014, hvor alt 
skulle foregå på skolen, gjor-
de også livet svært for både 
lærere og elever. 
“For eksempel skulle foræl-
dremøder holdes på skolen 
inden kl. 15, og det er jo 

svært for forældre, der er på 
arbejde. Før i tiden sad jeg tit 
til forældremøder til kl. 8 om 
aftenen.” 
“Ja, det tog vi os ikke af, vi 
aftalte møderne alt efter, 
hvornår det passede ind i 
kalenderen. Vi tænkte over-
hovedet ikke over, hvad vi 
brugte af tid, supplerer Kir-
sten Kraft. 
Ikram Touzani-Rifi er nys-
gerrig efter, hvor mange un-
dervisningstimer, man havde, 
da de to ældre lærere startede 
på skolen.  
“Vi startede med 36 timer a 
50 minutter, men så blev det 
hurtigt sat ned til 34 timer, og 

da der så blev lørdagsfri i 70, 
blev det sat ned til 28. Og så 
gik der en del år, før lektio-
nerne blev sat ned til 45 mi-
nutter.” 
“Vi havde jo ikke så meget 
andet, end at vi skulle forbe-
rede os og passe undervisnin-
gen, og så forældremøder. 
Men så begyndte møderne … 
de der utroligt mange mø-
der,” husker Kirsten Kraft. 

Et fantastisk arbejdsliv 
De to pensionerede lærere 
husker tilbage på et fantastisk 
arbejdsliv, hvor der også var 

Ved 70-års fødselsdagen for 
30 år siden var der fælles 
kagespisning i gymnastiksa-
len. 

“Dokumenta-
tionen af tid 
ødelagde så 
meget. Før 
gjorde vi tin-
gene af lyst, 
vi tænkte ikke 
over, hvad vi 
brugte af tid” 

“Jeg savner at 
have lidt mere 
tid til lærer-
gerningen, det 
udenom tager 
rigtig meget 
tid ” 

100-året blev fejret ude i 
klasserne - og på lærer-

værelset, hvor der her er 
blevet taget hul på hind-
bærsnitte-kagemanden. 

Fortsætter næste side 
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tid til at tage sig af deres egne 
børn, fordi de var tidligt 
hjemme om eftermiddagen. 
“Vi var meget privilegerede, 
det var et fantastisk arbejds-
liv. Vi misunder jer ikke, 
hvordan det er i dag. Det er 
meget mere hektisk og stres-
sende at være lærer i dag, 
med mange særhensyn, mø-
der osv. Og der var mere ro i 
klasserne.” 
Det kan Ikram Touzani-Rifi 
nikke genkendende til - ikke 
mindst Aula tager meget tid 
med mange henvendelser om 
alskens emner. Denne udvik-
ling har alle tre oplevet - hvor 
man tidligere havde mere 
respekt for lærernes faglig-
hed, er forældrene i årenes 
løb begyndt at blande sig. 
Når det gælder undervis-
ningsmateriale, er der sket en 
stor udvikling, der havde 
man før i tiden kun én bog i 
hvert fag. 
“Så måtte man selv finde 
resten rundt omkring. Det var 
meget låst. Men da vi 

fik  kopimaskinen, var den 
rødglødende,” husker både 
Kirsten Kraft og Annelise 
Horsbøl. 
 
Børn fra fattiggården 
Ikram Touzani-Rifi spørger 
ind til børn med særlige be-
hov: 
De elever, I skulle tage særli-
ge hensyn til, hvad var deres 
profil? 
“Vi havde en del børn fra 
fodermestrene og daglejerne 
ude på Catrinebjerg, de rejste 
jo hvert halve år. De havde tit 
nogle kummerlige kår. Vi 
havde også et fattighus i 
Vridsløsemagle, og de børn 
havde det også meget svært,” 
fortæller Kirsten Kraft. 

På spørgsmålet om hun kun-
ne tænke sig, at noget var 
ligesom før i tiden, siger 
Ikram Touzani-Rifi: 
“Jeg tror dét, at man ikke gik 
så meget op i tiden. Der er 
rigtig mange ting og mange 
hensyn - og af den årsag rig-
tig mange møder. Og så står 
vi med den klassiske: Hvad 
skal fylde mest, er det min 
lærergerning, eller er det alle 
de andre opgaver ved siden 
af? Vi joker nogle gange 
med, at vi er både lærere, og 
også nogle gange psykologer, 
pædagoger og socialrådgive-
re.” 
“Jeg savner at have lidt mere 
tid til lærergerningen, det 
udenom tager rigtig meget 
tid. Jeg har to klasser sam-
men med min makker, og vi 
når kun lige at udveksle be-
mærkninger i farten. Og så er 
der alt det udover. Men jeg 
føler mig heldig at være ud-
skolingslærer, for når vi skal 
sige farvel ved dimissionen 
får man det der “tusind tak 
for alt det, du har gjort”,” 
fortæller Ikram Touzani-Rifi. 
De glæder sig også alle tre 
over, at regeringen har indset, 
at inklusionen var en fejl. 
Nogle børn kan rummes i en 
stor klasse, andre kan ikke - 
især ikke hvis man kommer 
op på klasser på 26 elever.  
 
Lavere niveau i skolen 
De tre lærere er også enige 
om, at kravene til elevernes 

kunnen er blevet for lave. 
Ikke mindst i tysk, hvor man 
ifølge Ikram Touzani-Rifi 
nærmest kun skal kunne sige 
sit navn og præsentere sig for 
at bestå. 
“At man skrotter skriftligt 
tysk og engelsk får niveauet 
til at falde - nogen har be-
stemt, hvad vi må og kan og 
synes. Det virker bare ikke, 
som om de har tjekket efter, 
om det er en god ide!” 
De to andre er enige med 
Annelise Horsbøl om, at ni-
veauet falder - eleverne har 
svært ved at koncentrere sig 
om at læse lange tekster. Til 

gengæld er nogle kreative 
sprogligt eller på andre må-
der. Men udholdenheden og 
lysten til at fordybe sig er i 
tilbagegang.  
“De bliver ikke så meget 
præsenteret for situationer, 
hvor de selv skal finde på 
løsninger. Eleverne er meget 
interesserede i, at det hele 

leveres til dem digitalt - at alt 
kun er et klik væk. De får det 
svært på de videregående 
uddannelser. Vi savner også 
klassens time, hvor der blev 
sat fokus på trivsel og det 
gode fællesskab, siger Ikram-
Touzani-Rifi.  
 
Sengeløse Skole foran 
“At eleverne ikke lærer at 
sætte pennen til papiret, at de 
ikke lærer at skrive i hånden, 
påvirker også evnen til fordy-
belse. Man er så småt be-
gyndt at gøre noget. Det før-
ste skridt er skærmene, som 
børnene er blevet afhængige 
af.” 
”Vores skole har valgt at 
prioritere at købe skolebogsy-
stemer igen - der har vi været 
forud. Det kan noget med 
gennemarbejdede materialer. 
Og nu er kommunen begyndt 
at følge efter. Selvfølgelig 
kan skærmene noget, men 
man skal vurdere, hvor det 
giver mening at bruge dem. 
Og så bruger jeg f.eks. også, 
at de skal lave noget med 
hænderne - det kan de godt 
lide, for så føles det ikke som 
undervisning! De er jo stadig 
børn, selv om de har ipho-
nes!  
Til september, når skolens 
fødselsdag fejres igen, kom-
mer skolens elever til at ar-
bejde med temaet skolen før 
og nu. Det bliver spændende 
at opleve, hvad de når frem 
til! 

“Udholden-
heden og ly-
sten til at for-
dybe sig er i 
tilbagegang” 

“Vi joker 
nogle gange 
om, at vi er 
både lærere, 
og også nogle 
gange psyko-
loger og soci-
alrådgivere” 

Møde på tværs af generatio-
ner: De to 85-årige tidlige-
re lærere på Sengeløse sko-
le, Kirsten Kraft og Anneli-
se Horsbøl, flankerer lærer 
Ikram Touzani-Rifi, der selv 
er tidligere elev på skolen - 
hun er dog for ung til at 
have haft de to som lærere. 
De tre kunne sagtens lære 
undervisningsministeren en 
ting eller to om skolerefor-
mer!  
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Bedre mobildækning i Sengeløse 
Der er mange ’mobil-huller’ i og omkring Sengeløse, hvor det kan være svært at få sig-
nal, og samtaler falder ud. Men nu er der håb forude med en ny mobilmast. 

Af Henrik Torning 
Byrådsmedlem Konser-
vative 
 
Mobildækningen i Sen-
geløse bliver nu bedre. 
Byrådet har besluttet at 
udskifte den eksisteren-
de mobilmast ved Sen-
geløse Idrætsanlæg 
med en ny og højere 
mast med større række-
vidde og et kraftigere 
signal. 
 
Huller i dækningen 
"Vi har her i Sengeløse 
desværre udfordringer 
med, at vores mobil-
dækning ikke er til-
strækkelig god, hvilket 
betyder, at der kan ske 
udfald, når man taler i 
telefon, eller at man 
oplever områder med 
såkaldte sorte huller, 
hvor der ikke er mobil-
dækning," fortæller by-
rådsmedlem Henrik 
Torning. 
Det gør vi noget ved 
nu. Byrådet har beslut-
tet at udskifte den eksi-
sterende mobilmast 
med en større og højere 
mast med større række-
vidde og kraftigere sig-
nal. Der vil ligeledes 

blive plads til flere 
teleoperatører på ma-
sten, så uanset hvil-
ket mobilselskab 
man har, vil man 
kunne få bedre dæk-
ning. 
 
Ny mast i 2025 
Planen er at udskifte 
den nuværende mo-
bilmast, som er 20 
meter høj, med en 36 
meter høj gittermast. 
Den nye mobilmast 
bliver opstillet ved 
siden af den eksiste-
rende mast og tages i 
brug, inden den gam-
le fjernes, således at 
mobilsignalet ikke 
forsvinder i byggepe-
rioden. 
"Jeg er godt klar 
over, at en højere 
mobilmast ikke er det 
kønneste syn, men 
jeg mener trods alt, at 
en meget bedre mo-
bildækning opvejer 
generne," siger Hen-
rik Torning. 
Planen er, at udskift-
ning af masten sker i 
løbet af 2025. 

Visualisering af den nye mobilmast. 
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Af Susanne Tholstrup 
Foto: Arkiv.dk 

Kampgejsten var i top, da 
sengeløseborgerne for godt 
50 år siden kæmpede indædt 
for at undgå at blive indlem-
met i Høje Taastrup Kommu-
ne som led i den store kom-
munalreform i 1970. 
Faktisk lykkedes det Senge-
løse at trække tiden i knap 4 
år, men den 2. april 1974 gik 
den ikke længere. Daværen-
de borgmester Ejnar Giver-
sen måtte aflevere nøglen til 
kommunekassen til Høje 
Taastrups borgmester Flem-
ming Jensen. 
Det var en sorgens dag i Sen-
geløse, men de gæve bønder 
herude havde sørget for at 
tømme kommunekassen, så 

der ikke var en bøjet femøre 
at aflevere til Høje Taastrup. 
Det var et drama, som stod 
på i flere år forud for indlem-
melsen i april 1974. 
Det var 50 år siden sidste år, 
men ingen – heller ikke Sen-
geløse Nyt – markerede da-
gen. Det råder vi bod på i 
denne første udgave i 2025 
ved at bringe de udklip, der 
kan genfortælle den dramati-

 26215095 

Jan Boholdt 
Vintoften 42 

2630  Taastrup 

Det glemte jubilæum 

Sengeløse kæmpede bravt  
for selvstændighed 
Sengeløse Kommune havde travlt med at bruge kommunens midler forud for sammen-
lægningen med Høje Taastrup Kommune i 1974. Kassen var tom, da byens nøgler blev 
overdraget! Pengene var bl.a. brugt på at bygge idrætshal, plejehjem og friluftsbad. 

Sengeløses borgmester Ej-
nar Giversen overdraget 

nøglerne til byens (tomme) 
pengekasse til borgmester 

Flemming Jensen efter sam-
menlægningen med Høje 

Taastrup Kommune. 



15 

ske tid i ord og billeder. 
Læs uddrag fra Kommunal-
foreningens 75-års jubilæ-
umsskrift (1921-1996) - for-
fattet af foreningens tidligere 
formand Lars Petersen - her-
under: 
 
1970-74: Kommunesam-
menlægningen 
Sengeløse Kommune havde i 
første omgang undgået at 
blive omfattet af kommunal-
reformen og de deraf følgen-
de kommunesammenlægnin-

ger i 1970. I stedet var Sen-
geløse blevet ’forfremmet’ 
fra sogne-kommune til pri-
mær-kommune, og sogne-
rådsformanden havde fået ny 
stilling som borgmester. 
Aktiviteten blomstrede, og 
mange nye projekter blev sat 
i gang. Som resultat heraf 
kunne man kort efter indvie 
et nyt Fritidshus i 1971, et 
nyt idrætsanlæg i 1972, en ny 
idrætshal i 1973 og oven i 
købet var man på vej med et 
friluftsbad.  
Det var bl.a. idrætten, der 
blev tilgodeset i disse år, 
hvor den gamle Gymnastik-

forening for længst var vok-
set ud over de traditionelle 
rammer og nu omfattede et 
bredt udvalg i idrætsgrene. 
Som konsekvens heraf æn-
drede man i 1970 vedtægter 
og navn til det nuværende 
Sengeløse Gymnastik- og 
Idrætsforening - SGIF. 
Men også på andre områder 
var der gang i udviklingen, 
og der blev bl.a. investeret i 
et nyt kommunekontor, et 
plejehjem og en omfartsvej, 
som kunne lede gennemkø-
rende trafik syd om byen. 
Man var nok klar over, at 
man ikke skulle vente for 
længe, hvis man selv ville 
træffe beslutningerne. Senge-
løses tid som selvstændig 
kommune ville måske blive 
kortvarig! 
Iflg. Indenrigsministeriet var 
der efter 1970 stadig kommu-
ner, som var for små til at 
fortsætte som selvstændige, 
og blandt disse var Sengelø-
se, som efter kommunalrefor-
men var blandt landets mind-
ste kommuner. 
Man lagde op til en sammen-
lægning med Høje-Taastrup, 
men Sengeløse strittede imod 
og pegede bl.a. på de store 
forskelle mellem forstads-
kommunen Høje-Taastrup og 
landkommunen Sengeløse. 
Hvis man - mod beboernes 
og kommunalbestyrelsens 
vilje - ikke kunne fortsætte 
som selvstændig, ville man 
langt foretrække en sammen-
lægning med den tættere be-
slægtede Ledøje-Smørum 
Kommune. 
Men lige meget hjalp det. 
Indenrigsministeriet beslutte-
de, at Sengeløse fra den 1. 
april 1974 skulle slås sam-
men med Høje-Taastrup. 
Harmen var stor, og både 
Kommunalforeningen, SGIF 
og de politiske foreninger 
protesterede voldsomt, men 
beslutningen var taget! 

1974: Sidste dag i Sengeløse 
Kommune 
På den sidste dag i Sengeløse 
Kommunes historie afholdt 
Kommunalforeningen et ar-
rangement, som afspejlede de 
blandede følelser, der var 
forbundet med begivenheden. 
Den mere højtidelige og ind-
advendte del af arrangemen-
tet startede fra morgenstun-
den, hvor der på pladsen for-
an gadekæret var flaghejs-
ning og plantning af et ege-
træ, som senere på dagen 
blev døbt Minde-egen. 
Men om aftenen kom de me-
re optimistiske og forhåb-
ningsfulde takter frem under 
en ‘Galla-fest’ på Sengeløse 
Kro, hvor 91 personer - inkl. 
de to involverede borgmestre 
med fruer - var mødt frem for 
at markere begivenheden. 
Menuen bød på kold fiskean-
retning, oksefilet, is og mok-
ka med kransekage, og den 
musikalske underholdning 
blev leveret af ‘de forraspede 
Dane Brothers: Smut og 
Svend’ og ‘Bjørn & Aksel’. 
Martin Esbensen holdt festta-
len med udgangspunkt i Sen-
geløses historie, men også 
Ejnar Giversen og Flemming 
Jensen holdt taler, og til lej-
ligheden var der forfattet 
flere sange, som blev afsun-
get under middagen.  
Sangene afspejlede - trods en 
munter tone - en god del fru-
streret lokalpatriotisme, 
iblandet et forsigtigt håb om, 
at det måske alligevel ikke 
ville gå så galt! 

Uddrag af festsang, forfat-
tet af Else Jensen på melo-
dien ‘Guldbarren’: 
 

En dag var vi jo mange, ja 
sognet det blev stort, 
Vi var måske lidt skeptisk, 
men det har intet gjort. 
Vi fandt da alle sammen, da 
dette budskab kom, 
at komme under Taastrup, 
det syntes ingen om. 
 

Hva’ nu mæ’ al kulturen, det 
råbes vidt og bredt, 
åh jo, det gælder bare, at 
holde kæft og trit. 
I altfald er her kæmpet og 
ofret meget tid, 
men altså blev vi taber, i den 
kommunestrid. 
 

Ork ja, der er så meget, men 
vend nu sagen om, 
i Tåstrup var der ingen, der 
ynded’ denne dom. 
Trods alt kan det jo være, det 
meget bedre går, 
vi har da lov at håbe, for 
grøn er håbets vår. 
 

Efter middagen var der dans, 
og kl. 24 markerede man i 
fællesskab det højtidelige 
øjeblik, hvor - iflg. protokol-
len - “Sengeløses selvstæn-
dighed udsluktes”. 
Sengeløses nye og forhenvæ-
rende borgmester havde fået 
overrakt tinbægre med in-
skription til minde om dagen, 
og med disse skålede de med 
hinanden og forsamlingen. 
Trods den dystre baggrund 
gav foreningsprotokollen i 

“Harmen var 
stor, og både 
Kommunal-
foreningen, 
SGIF og de 
politiske for-
eninger prote-
sterede vold-
somt...” 

Indvielse af Sengeløse Plejehjem i 1973 - kommunens penge-
ne skulle bruges på Sengeløse! Fra venstre: Plejehjemsleder 
Nell Poulsen, borgmester E. Giversen og plejehjemsbestyrer 
Jørgen Poulsen. Det er Sengeløses byvåben i baggrunden.  

Rejsegilde på Sengeløses nye idrætshal i 1973. Foto: Arkiv.dk 

Fortsætter næste side 
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 Blikkenslager 
Aut. VVS-installatør 
Snubbekorsvej 28  
2630 Tåstrup                            Klaus Møller    
kmducati@gmail.com             Tlf. 40 40 83 95 

  

det hele taget indtryk af en 
god aften, som på værdig vis 
markerede Sengeløses sidste 
timer som selvstændig kom-
mune - selv om der ifølge 
referenten var “et uheldigt 
Medlem til stede, som ikke 
havde den rigtige Opfattelse 
af Festen”! 
 
1975-76: Under Høje Taa-
strup Kommune 
Kommunesammenlægningen 
havde tydeligt skabt ny inte-
resse for de lokale forhold, 
men dette blev ikke umiddel-
bart afspejlet i Kommunalfor-
eningens aktiviteter.  
I 1975 blev der kun afholdt et 
enkelt bestyrelsesmøde, og 
fra dette blev det kun ganske 
kort refereret, at man var 
startet på sæsonens banko-
spil. 
Interessen for det lokale kom 
imidlertid til udtryk, da man i 
februar 1976 afholdt general-
forsamling i Kommunalfor-
eningen. Den første general-
forsamling siden den famøse 
ekstraordinære forsamling i 
juli 1967, hvor foreningen 
stod for at skulle likvideres. 
Hele 30 medlemmer mødte 

op til generalforsamlingen, 
og de hørte Martin Esbensen 
aflægge en formandsberet-
ning, der skød skylden for 
den svage opbakning om-
kring foreningen på de gode 
tider i samfundet - “De gyld-
ne Tider gav ikke Anledning 
til Foreningsliv”!  
Men formanden fremhævede, 
at trods den ustabile periode 
og manglende kontingentop-
krævning var gadebelysnin-
gen og gadekæret blevet pas-
set … 
Redegørelsen faldt øjensynlig 
ud til forsamlingens tilfreds-
hed, for Martin Esbensen 
blev genvalgt som formand, 
og i betragtning af den lange 
periode siden sidste general-
forsamling var der overra-
skende få ændringer, idet 
også Egon Svendsen, Leif 
Hansen og Hagen Larsen 
fortsatte i bestyrelsen, hvor-
for kun damefrisør Birthe 
Christiansen blev nyvalgt. 
Som suppleanter til bestyrel-
sen valgte man Benny Lund 
og Jørgen Bergmann Larsen. 
Jørgen Larsen, Skyttegård, 
og smed Søren Hansen blev 
valgt til revisorer, og tankbe-

styrer Verner Hansen til revi-
sorsuppleant. 
Gadekæret var endnu en gang 
til debat, og igen havde man 
diskuteret ejerforholdet, den-
ne gang med Høje Taastrup 
Kommune, som øjensynlig 
havde vanskeligt ved at forstå 
problematikken og mente, at 
forvaltningen havde overta-
get gadekæret og dets vedli-
geholdelse. Dette blev omgå-
ende afvist af generalforsam-
lingen, som ønskede ejerska-

bet bibeholdt i Sengeløse, 
hvorfor foreningen skulle 
fortsætte med vedligeholdel-
sen. 
Flere medlemmer pegede på 
betydningen af at stå sammen 
i lokalområdet efter indlem-
melsen i storkommunen, og 
Kommunalforeningen blev 
direkte opfordret til at inte-
ressere sig for andre aktivite-
ter end blot gadekær og ban-
kospil - bl.a. trafikken og 
skiltningen i byen.  

Åbning af omfartsvejen ved Sengeløse - endnu en vigtig ting 
at få på plads inden sammenlægningen med Høje Taastrup. 
Foto: Arkiv.dk 
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Forårets live-streaming fra Aarhus Universitet 
Sengeløse Bylaug streamer i Sognegården. Der er gratis adgang 

DNA’et omkring os 
Tirsdag den 25. februar kl. 19 - 21 

Af Philip Francis Thomsen, 
lektor ved institut for biologi, 
Aarhus Universitet 

Alle dyr, planter, svampe og 
insekter efterlader spor af 
DNA der, hvor de færdes – 
kaldet miljø-DNA. Hør om, 
hvordan DNA’et på jorden, i 
luften og i vandet kan bruges 
til at beskrive arter, bestande 
og deres samspil i fortidens 
og nutidens økosystemer. 
Få et indblik i, hvordan vores 
biodiversitet kan undersøges 
med miljøDNA-metoden, 
som han selv har været én af 
pionererne bag.  

Udforskningen af Grønland - før og nu 
Tirsdag den 11. marts kl. 19 - 21 

Af Vivi K. Pedersen, lektor i 
geoscience ved Institut for 
Geoscience, Aarhus Univer-
sitet (til venstre), og Kristian 
Hvidtfelt Nielsen, lektor i 
videnskabshistorie ved Insti-
tut for Matematik, Aarhus 
Universitet (herunder) 

Udforskningen af Grønland 
går langt tilbage i historien, 
hvor ekspeditioner har givet 
viden om bl.a. øens natur og 
kultur. Grønland udforskes 
stadig, fx. for at klarlægge 
afsmeltningen af is, landska-
bet under og begges indfly-
delse på havniveauet globalt. 
Udforskningen af Grønland 
går langt tilbage i historien. 
Hør om nogle af de videnska-
belige ekspeditioner der lige 
siden 1700-tallet har været 
med til at forme vores forstå-
else af Grønlands natur og 
kultur. Hvilke konsekvenser 
fik de for Grønlands befolk-
ning, samfund og placering i 
Rigsfællesskabet og verden?  

Den meningsfulde hjerne 
Tirsdag den 25. marts kl. 19 - 21 

Af Morten Kringelbach,  
professor i neuroscience ved 

Institut for Klinisk Medicin, 
Aarhus Universitet og ved 
The Queen’s College, Uni-
versity of Oxford. 
 
Hvordan finder vi mening 
med livet? Ny hjerneforsk-
ning viser, at natur, sociale 
relationer, musik og mad 
fører til en gentagen cyklus 
af begær og nydelse, som i 
bedste fald kan give me-
ningsfylde og forbedre vores 
livskvalitet. 
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Gudstjenester  
i Sengeløse Kirke 
Februar og marts 2025 

 
Søndag den 2. februar kl. 
11.30 
Indsættelsesgudstjeneste 
af ny sognepræst 
4.s. e. h. 3 k. 
Matt. 8,23-27 
Sognepræst Thomas 
Thiim Christensen 
 
Søndag den 9. februar kl. 
10.00 
Sidste s. e. h. 3 k. 
Matt. 17,1-9 
Sognepræst Thomas  
Thiim Christensen 
 
Søndag den 16. februar 
kl. 10.00 
Septuagesimas 
Matt. 20,1-16 
Sognepræst Thomas 
Thiim Christensen 
 
Søndag den 23. februar 
kl. 10.00 
Seksagesima 
Matt. 4,1-20 
Sognepræst Thomas  
Thiim Christensen 
 
Søndag den 2. marts kl. 
10.00 
Fastelavnssøndag / børne-
gudstjeneste med tøndes-
lagning og udklædning  
Matt. 3,13-17 
Sognepræst Thomas  
Thiim Christensen 
 
Søndag den 9. marts kl. 
10.00 
1.s i fasten 
Matt. 4,1-11 
Sognepræst Thomas  
Thiim Christensen 
 
Søndag den 16. marts kl. 
10.00 
2. s. i fasten 
Matt. 15,21-28 
Sognepræst Thomas  
Thiim Christensen 
 
For prædikantens navn, 
hold øje med gudstjene-
stekalenderen på kirkens 
hjemmeside:  
www.sengeloesekirke.dk  

Sengeløse Kirkes nye præst: 
Thomas Thiim Christensen 
Jeg er den nye præst i Senge-
løse Kirke, og jeg begyndte 
mit virke ved indsættelses-
gudstjenesten d. 2. februar 
kl. 11.30. Nu hvor jeg skriver 
dette, er vi midt i januar, så 
jeg kan selvfølgelig ikke 
fortælle, hvordan det er gået. 
Men jeg tænker, det blev en 
dejlig dag. Jeg har i al fald i 
lang tid set frem til at komme 
til Sengeløse! 
 
En lille familie 
Jeg er gift med Cellina, som 
har været socialrådgiver på 
en institution for anbragte 
børn. Sammen har vi to piger 
på 4 og 7. Vi glæder os alle 
til at flytte ind i præsteboli-
gen. Vi kommer langvejs fra, 
faktisk helt fra Fredericia. 
Men min kone er fra Sjæl-
land, så mine børn har også 
familie rundt omkring på 
Sjælland. 
 
En ny(uddannet) præst 
Jeg har en lidt speciel bag-
grund, for jeg har en kandi-
datuddannelse i religion og 
filosofi. Jeg har studeret på 
den nye §1A-uddannelse, 
som er en alternativ efterud-
dannelse, hvor jeg har taget 
en lang række teologiske fag 
på Aarhus Universitet.  
 
Så jeg er en ny præst og har i 
lang tid set frem til at holde 
gudstjenester for jer – både 
højmesser og børnegudstje-
nester. Jeg glæder mig til at 
være med til, at Sengeløse 
Kirke fortsat skal være en 
naturlig del af livet i Senge-
løse by.  
 
Jeg glæder mig til at møde 
jer alle og lære jer og byen at 
kende. Men alt har sin be-
gyndelse. Jeg håber, I vil 

bære over med mig, når jeg 
skal starte mit liv som præst. 
 
En fælles kirke! 
Kirken har altid været en del 
af mit liv. Jeg er søn af en 
organist og har arbejdet bredt 
i kirken – primært som kirke-
sanger. Men også som kor-
degn, kirke- og kulturmedar-
bejder og lidt som kirketjener 
og frivilligt som menigheds-
rådsmedlem. Så jeg ved, at 
præsten ikke er ene om at 
danne kirke.  
 
Når du møder Sengeløse 
Kirke, er det et stort team, 
der står bag. Et team af kir-
kepersonale, menighedsråd 
og frivillige. Der er altid 

flere mennesker, der har væ-
ret medvirkende til, at vi kan 
holde fx højmesser, dåb, 
vielser, begravelser, børne-
gudstjenester og så videre… 
 
En fast præst 
Jeg ved, at Sengeløse har 
været uden en præst i en rum 
tid, hvor I til gengæld har 
haft glæden af nogle gode 
vikarierende præster. Det er 
selvfølgelig godt med nye 
oplevelser, men jeg tror også, 
det er godt for en kirke at 
have en fast præst.  
 
Så kan vi komme i gang med 
at tænke faste tanker om kir-
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ken igen og se fremad! Og så 
kan gudstjenesten komme 
tilbage til et normalt tids-
punkt. Indsættelsesgudstjene-
sten var kl. 11.30, så vi kun-
ne få præster fra omegnen 
med. Men fremover vil det 
faste tidspunkt for søndagens 
gudstjeneste igen være 10.00. 
 
En livlig kirke 
Jeg glæder mig til at lære 
mere om alle de aktiviteter, 
der gør Sengeløse Kirke til 
en livlig kirke. Jeg glæder 
mig til at dykke ned i Senge-
løses begivenheder såsom 
Nørkleklubben, Café Senge-
løse, Babysalmesang og så 
videre. Som tidligere kirke-

sanger og organistsøn ser jeg 
frem til at holde sangaftner. 
Jeg har selv to små børn, så 
jeg glæder mig også til at 
holde sjove og hyggelige 
børnegudstjenester.  
 
Sengeløse Kirke har god tra-
dition for at skabe en livlig 
kirke, og det håber jeg, vi 
kan fortsætte og udvikle. Vi 
danner kirke sammen! – Det 
gælder også dig, hvis du vil 
være med.  
 
En treenig Gud 
En præst kan ikke skrive om 
sig selv uden at fortælle lidt 
om Gud. Men jeg skal gøre 
det ganske kort: 

Jeg forstår Gud som livet 
selv – treenig i Faderen, Søn-
nen og Helligånden. Gud 
viser sig altså i relationer. Så 
livet og kirkens liv handler 
om relationer. Relationer til 
Gud, hinanden og omverde-
nen.  
 
Treenigheden betyder for 
mig også, at livet ikke er 
ensformigt. Livet er skabt 
mangfoldigt – hver en 
blomst, hvert et blad er for-
skelligt. Hvert et menneske 
er unikt og er en essentiel del 
af livet. 
 
Gud kommer os i møde i 
kærlighed. Gud er den altom-

favnende kærlighed, der går 
over alle grænser. Tro er for 
mig at se sig selv som elsket, 
og derfra kan man gå ud i 
livet og give kærligheden 
videre. Men kærligheden fra 
Gud vil aldrig ophøre, hvis 
man ikke kan. Det er en tro, 
man kan leve sit liv på. 
 
Kirkens og mine døre er åbne 
for dig. Måske du bare har 
behov for en rolig stund til en 
gudstjeneste, eller måske du 
har behov for en samtale over 
en kop kaffe. Du er velkom-
men til at række ud, hvis du 
vil snakke. 

Kirkelig vejviser 
 
Pr. 1. februar 2025 bliver 
den nye sognepræst Tho-
mas Thiim Christensen 
fastansat i Sengeløse Kir-
ke. Kontaktoplysninger vil, 
så snart de forefindes, ligge 
på kirkens hjemmeside. 
 

Gravstedvedligeholdelse 
Graver Gunner Andersen træf-
fes på kirkekontoret tirsdag og 
fredag Landsbygaden 68 
Tlf.: 21 71 84 07 Email: gra-
ver@sengeloesekirke.dk 
 

Kirkekontoret betjenes af 
Præstesekretær  
Charlotte Fosner 
Tlf. 21 37 07 33  
Mail: CHDF@km.dk 
Ved forespørgsler på kirkelige 
handlinger kan der rettes hen-
vendelse til Charlotte Fosner. 
 

Formand for menigheds- 
rådet Lars Enghoff Jensen 
Træffes på tlf.  21 65 00 26 
Eller på E-mail: 
formand@sengeloesekirke.dk 
 

Kirke- og kulturmedarbejder  
Charlotte Fosner.  
Sognegården, Landsbygaden 
68. Tlf.: 21 37 07 33.  
E-mail: kirkekulturmedarbej-
der@sengeloesekirke.dk 
 

Organist Dmitri Egholm 
Tlf.: 26 44 88 01 
organist@sengeloesekirke.dk 
www.sengeloesekirke.dk 

Fastelavnsgudstjeneste  
med tøndeslagning og udklædning 

 
Alle er velkomne den 2. marts kl. 11.00 

  
  
  
  
 
  
  
  
  

RØDE KORS BUTIK 
Taastrup Hovedgade 129-131 

Ring for afhentning af  
møbler og nips. 
Tlf. 2042 4637 

Alle børn og voksne er 
inviteret til fastelavns-
gudstjeneste i Sengeløse 
Kirke.  

Kom gerne udklædt i 
kirken. Vi starter med 
en gudstjeneste, hvor vi 
skal synge dejlige sal-

mer og børnevenlige 
sange med fagter.  

Efter gudstjenesten slår 
vi katten af tønden – og 
så skal der selvfølgelig 
udnævnes en kattekonge 
og en kattedronning. Til 
sidst hygger vi i sogne-

gården og får en faste-
lavnsbolle. Det bliver 
den første børnegudstje-
neste med den nye 
præst, og han glæder sig 
gevaldigt til at se alle 
byens børn!  
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Højskolesangaften tirsdag den 25. februar 2025 
kl. 19 - 21 i Sengeløse Kirke 

Nørkleklubben 

Sengeløse Kirkes hyggelige 
café afholdes én gang om 
måneden, og i år vil datoerne 
variere fra måned til måned, 
så hold øje med vores hjem-
meside. Café Sengeløse vil 
således finde sted fredag 
den 21. februar.  Tidspunk-
tet er kl. 10.00-12.00 og af-
holdes i den nye sognegård. 
Vi begynder med sang fra 
højskolesangbogen. Dernæst 
spiser vi en lækker anretning 
sammen og hygger os med 
hinanden. Café Sengeløse 

skaber også rammerne for en 
snak om et samfundsaktuelt 
emne, hvor alle får mulighed 
for at give sin holdning til 
kende. Vi er altid klar til at 
tage godt imod nye interesse-
rede – alle er velkomne!  
Tilmelding til spisning fore-
går til Hanne Bienert på tlf.: 
26 21 79 42 eller mail: kon-
taktperson@sengeloesekirke.
dk  

Café Sengeløse i februar måned 

Nørkleklubben mødes hver 
anden torsdag i lige uger kl. 
13.30 til ca. 16.00. Du er 
meget velkommen til at 
tage dit håndarbejde med, 
og næste gang vi mødes er 
torsdag den 20. februar. 
Mødestedet er i sognegår-
den. Hvis du kunne tænke 
dig at være med, så skal du 
kontakte Lonny Petersen på 
tlf. 22 51 62 67, hvis du har 
nogle spørgsmål. Der plejer 
gerne at være en kop kaffe 
eller te og et stykke kage. 

Nørkleklubben er en hyg-
gelig forsamling af kvinder, 
der elsker at strikke. Mænd 
er nu også hjertelig vel-
komne. Der er altid en god 
og lattermild stemning, og 
du vil helt sikkert blive 
budt hjertelig velkommen. 
Vi glæder os til at se dig! 

 

Kom og vær med til at 
synge sange fra højskole-
sangbogen. Kirkens orga-
nist Dmitri Egholm spil-
ler på klaver, og der vil 
være en vært, som fortæl-
ler lidt om de sange, vi 
synger. Hvis man har en 
favoritsang, kan man 
selvfølgelig få lov at øn-
ske. 
I 2021 kom den 19. udga-
ve af Højskolesangbogen, 
som rummer 601 sange. 
Af dem er 151 sange nye. 
På hjemmesiden hojsko-
lesangbogen.dk kan man 
læse følgende:  
 
Højskolesangbogen er en 
af de bedst sælgende bø-
ger i Danmark. Igennem 
generationer er sange 
blevet givet videre og 
holdt levende af et syn-
gende folk, og det er unikt 
at have en folkekultur, 
der synges. Fællessangen 

har længe stået stærkt på 
efterskoler, højskoler og i 
foreningslivet, men de 
seneste år har der været 
en opblomstring i fælles-
sangen i mange andre 
hjørner af samfundet, fx 
på uddannelsesinstitutio-
ner, arbejdspladser og 
festivaler – og senest hver 
morgen i fjernsynet. 
 
Vi håber, at I har lyst til 
at få luftet stemmen - 
rusten eller ej - og inspi-
rere jeres børn og unge, 
familie, venner og be-
kendte til at gøre brug af 
denne skønne kulturarv. 
Den styrker fællesskabs-
følelsen, og det er ikke så 
tosset i den urolige tid, vi 
lever i. I pausen serveres 
der en forfriskning. 
 
Charlotte Fosner 
Kirkekulturmedarbejder 
v. Sengeløse Kirke  

 

Klinik for fodterapi 
  

v/ Trine Pehrson 
Statsautoriseret fodterapeut 
 

Åbent efter aftale mandag og fredag  
 

Tlf.: 3031 3622  
 

Hultoften 7, Sengeløse, 2630 Taastrup 
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Sengeløse Børnekor  

Har du lyst til at synge, så 
kom og vær med i Sengeløse 
Børnekor! 
Vi øver hver tirsdag kl. 
15.00 -17.00 i Sengeløse 
Kirke, og selv om sæsonen 
er startet, kan du stadig nå at 
melde dig til på vores hjem-
meside under fanen 
’Børnekor’. 
Til prøverne synger vi en 
masse dejlige sange og laver 
sjove lege. Der bliver også 
tid til at hygge lidt i pausen 
med saft og boller. Vi skal 
desuden optræde med nogle 
af de sange, vi øver, til guds-
tjenester og andre arrange-
menter i kirken. Vi synger 

mange forskellige sange - 
både klassisk og rytmisk - og 
har du en sang, du drømmer 
om at synge, så kom endelig 
med forslag! 
Har du lyst til at være med, 
så meld dig til på vores 
hjemmeside, og har du yder-
ligere spørgsmål, så kontakt 
organist Dmitri Egholm på 
mail: organist@ 
sengeloesekirke.dk eller tlf.: 
26 44 88 01 eller til kirke-
kulturmedarbejder Charlotte 
Fosner på mail:  
kirkekulturmedarbejder@ 
sengeloesekirke.dk eller på 
tlf. 21 37 07 33. 

Babysalmesang og Børnerytmik  

i Sengeløse Kirke 

Snart starter der nye hold 
både med babysalmesang og 
børnerytmik i Sengeløse 
Kirke. Babysalmesang star-
ter tirsdag den 11. marts kl. 
10.30, og børnerytmik starter 
onsdag den 12. marts kl. 
15.45.  
Begge hold løber over 10 
gange, hvor der bliver spillet 
på småinstrumenter som 
rasleæg, claves og rytmik-
trommer, og bagefter serve-
res der lidt at drikke og spi-
se. Den sidste undervisnings-
gang afsluttes med en lille 

andagt i kirken for begge 
hold.  
Babysalmesang er for de 0 - 
1-årige, og børnerytmik for 
de 1 - 3-årige. Tilmelding 
sker via et link på Sengeløse 
Kirkes hjemmeside under 
fanebladet ’Aktiviteter’ og 
’Babysalmesang’ eller 
’Børnerytmik’. Har du/I 
spørgsmål eller ønsker yder-
ligere oplysninger om de 
forskellige hold, kontakt da 
kirkens Kirke- og kulturmed-
arbejder Charlotte Fosner på 
tlf.: 21 37 07 33. 

Folkekirkens nødhjælp - indsamlingsdag søndag den 
9. marts kl. 11-13 

Søndag den 9. marts kl. 11-13 åbner Sengeløse Sognegård dørene for den årlige landsindsamling til 
Folkekirkens Nødhjælp. Har man lyst til at være med, melder man sig til hos Charlotte Fosner på 
mail: kirkekulturmedarbejder@sengeloesekirke.dk eller tlf.: 21 37 07 33. Tilmeldingsfrist : Tirsdag 
den 25. februar kl. 12.00. Alle her i sognet opfordres til at deltage, og efter indsamlingen serveres der 
for deltagerne en lettere frokostanretning i sognegården.  
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